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Tak for muligheden for at kommentere på udkastet, idet vi dog 

bemærker, at vi har modtaget det alt for sent i forhold til de 

gældende frister. Det har gjort en demokratisk behandling 

vanskeligere at udøve. 

 

Samtidig undrer vi os over perioden, som udkastet dækker, da vi 

allerede skriver 2024. 

 

Lokaler 

I Folkeoplysningslovens §34 stk. 1. punkt 2 står, at kommunen skal 

beskrive ”rammer for den folkeoplysende voksenundervisning og 

det frivillige folkeoplysende foreningsarbejde, herunder de fysiske 

rammer”.  

 

Vi undrer os derfor over, at vi intetsteds i udkastet kan læse, om 

kommunens konkrete planer for at øge udbuddet af de lokaler, der 

kan stilles til rådighed for de folkeoplysende foreninger. Det synes at 

være almen viden, at såvel de folkeoplysende foreninger, som 

foreninger udenfor Folkeoplysningsloven, har mere end svært ved 

at finde lokaler til deres aktiviteter. Det selvom det fremgår af 

Folkeoplysningslovens § 1 stk. 3, at kommunen skal stille lokaler til 

rådighed.   

 

Vi skal derfor opfordre til, at udkastet tilføjes et afsnit, der konkret 

beskriver, hvilke tiltag kommunen vil tage for at stille flere lokaler til 

rådighed i perioden.  
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Vi vil tillige foreslå, at det præciseres, at de beskrevne 

ønsker/visioner, som byder på en del gentagelser, konkretiseres 

yderligere og at det beskrives, at disse ønsker/visioner udmøntes via 

den økonomiske ramme for udviklingsarbejde 

(Folkeoplysningslovens §6 stk. 1 punkt 3). For som beskrevet i 

indledningen til udkastet, er det de folkeoplysende foreninger, der 

alene bestemmer, hvad de vil udbyde for deres tilskud.   

 

Selve ideerne til indhold har vi ingen yderligere bemærkninger til 

udover, at det som beskrevet ovenfor kan strammes noget op.  

 

Vi ser frem til at blive informeret og gerne inddraget fremover, når 

der skal anvendes udviklingsmidler i vores lokalområde.  

 

 

Venlig hilsen 

Lene Buerup Andersen, medlem af Valby Lokaludvalg 

Michael Fjeldsøe, forperson for Valby Lokaludvalg 

 

 


